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Ja, ik wil in de gemeenteraad

Cursus Politiek 
Actief 
De cursus Politiek Actief 
gaat op 22 januari van start. 
Hij bestaat uit vijf wekelijkse 
bijeenkomsten in het stadhuis. 
Er kunnen twee groepen van 
maximaal 30 mensen meedoen. 
Bij veel aanmeldingen wordt 
geloot. De cursus besteedt 
aandacht aan de lokale politiek, 
het raadswerk en praktische 
zaken zoals presenteren 
en debat teren. Ook zijn er 
ontmoetingen met de Delftse 
raadsleden. Aanmelden 
kan tot 15 december via 
gri�  e@delft.nl. Kijk voor 
meer informatie op 
www.jaikwildelft.nl. 

Delft zoekt kandidaat-raadsleden
Voor de vijfde keer kunnen Delftenaren zich aanmelden voor de cursus Politiek Actief. 
Dit is onderdeel van de campagne Ja, ik wil in de gemeenteraad, die Delftenaren enthousiast 
moet maken voor het raadslidmaatschap. Eva Brussaard is sinds 2022 raadslid voor Volt. 
Ze legt uit waarom ze de keuze maakte om politiek actief  te worden in Delft. 
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Eva Brussaard

‘Iedereen kan iets betekenen voor de stad’
‘Oude politiek kan mijn rug op’. Met die 
veelzeggende tekst op een sandwichbord 
stond Volt-raadslid Eva Brussaard (31) voor 
een campagnefoto op de Markt. “De foto is 
genomen in de campagne voor de afgelopen 
gemeenteraadsverkiezingen van 2022. Het 
beeld geeft goed de aanleiding weer waarom 
ik politiek actief  ben geworden.”
Meeschrijven
“Ik ben een dag na de Tweede 
Kamerverkiezingen in maart 2021 
lid geworden van Volt. Ik kon er niet 
bij dat, na maanden moddergooien 
en lelijke politiek, kabinet Rutte lll 
doodleuk verderging in precies de-
zelfde samenstelling als Rutte lV. Om 
Volt ook fi nancieel te steunen ben 
ik lid geworden. Toen ze me in Delft 
vroegen of  ik wilde meeschrijven aan 
het verkiezingsprogramma van Volt 
Delft heb ik meteen ja gezegd.”

De politiek veranderen
Wie echt iets wil zien veranderen, 
heeft daar zelf  ook een rol in, vindt 
ze. Al was het niet zo dat ze zich ook 
meteen kandidaat stelde om raadslid 
te worden. “Ik moest wel worden 
overgehaald door het bestuur van 
Volt Delft. Ik voelde me niet zeker 
genoeg. Ik vond mezelf  meer iemand 
die op achtergrond meedenkt en 
helpt. Ze hebben me overtuigd met 
het argument dat, als je een ander 
type politicus in de politiek wilt zien 
en ook meer vrouwen, dit dan juist 

een goede reden was om het wel te 
doen. Door lid te worden van Volt, 
de enige echte Europese partij, ben 
ik eigenlijk pas echt gaan nadenken 
over hoe politiek werkt en waar en 
door wie precies welke besluiten 
worden genomen.” 

Levensloop
Dat zelf  de politiek ingaan een optie 
is, heeft ze onbewust wel van huis 
uit meegekregen. Haar vader Arnout 
zat tijdens haar middelbareschooltijd 
voor de PvdA in de gemeenteraad 
van Leidschendam-Voorburg. Maar 
thuis werd er niet echt veel over 
gesproken. “Ik was als tiener echt 

met heel andere dingen bezig. 
Mezelf  waarschijnlijk.”

Ook daarna was politiek niet 
direct wat haar als eerste trok. Ze 
ging Kunstgeschiedenis in Leiden 
studeren. Delft leerde ze kennen 
door haar man (‘we zijn al dertien 
jaar samen’). Zij uit Voorburg (en 
later Leiden) hij uit Nootdorp. Delft 
lag om de hoek. “In het weekend 
doken we vaak de kroegjes van 
Delft in. Locus Publicus, De Klomp, 
Doerak, Het Klooster. Ik kende Delft 
al vrij aardig, toen we hier in 2020 
samen in Delft kwamen wonen. 
We wonen nu in de Wippolder.”

Vergaderen in plaats van 
demonstreren
In 2020, coronatijd en net in Delft, 
geeft ze zich op voor de cursus 
‘Politiek Actief. Ik deed mee omdat 
ik bijvoorbeeld zag dat er heel 
veel werd bezuinigd op de Delftse 
cultuur. Ik snapte niet hoe dergelijke 
besluiten werden genomen en 
wilde er meer van weten. Ik had 
ook vragen als: waarom worden er 
nog steeds bomen in Delft gekapt, 
terwijl de straten in de zomer steeds 

warmer worden? Waarom worden 
er in Delft alleen maar dure huizen 
bijgebouwd? Je zou er met een 
spandoek de straat voor op willen 
gaan, maar eigenlijk hebben we juist 
meer activisten in de politiek nodig”, 
lacht ze. 

Mening hebben
Ze vervolgt: “Voor de politiek heb 
je geen papiertje nodig. Dat is het 
mooie van onze democratie. Je 
hoeft niet gestudeerd te hebben of  
een vergadertijger te zijn. Sterker 
nog: volgens mij vinden de meeste 
raadsleden in Delft vergaderen 
helemáál niet leuk. Maar ze zijn wel 
héél betrokken. En het helpt als je 
een mening hebt. Dat je vindt dat er 
dingen anders en beter kunnen.”

Voor iedereen
“Je hoeft trouwens niet onmiddellijk 
raadslid of  commissielid te worden. 
Elke politieke partij heeft ook 
vrijwilligers nodig die de raads- en 
commissieleden ondersteunen. Ik 
heb daar nu ontzettend veel aan, 
want het is best veel om je naast 
je gewone werk een mening over 
van alles te vormen.”

Bij Volt hebben we bijvoorbeeld 
mensen die bepaalde dossiers 
helemaal uitspitten. Ze bedenken 
vragen die wij als raadslid kunnen 
stellen aan het college van B&W. 
Maar we hebben ook planners. Zij 
kijken vooruit en wijzen ons op zaken 
die eraan zitten te komen en waar 
we ons op moeten voorbereiden. 
Anderen volgen het nieuws op de 
voet of  spreken met inwoners die 
vragen aan ons hebben.”

Ambities
Of ze ambities heeft om de lande-
lijke of  Europese politiek ooit in te 
gaan? “Op dit moment ben ik vooral 
met Delft bezig. Hoe we vanuit Volt 
kunnen bijdragen aan gelijke kansen 
voor iedereen, het klimaat en cultuur 
als eerste levensbehoefte. Hoe we 
als gemeenteraad echt ruimte kun-
nen geven aan burgerparticipatie en 
ideeën uit de stad. Ik wil vooral nog 
veel beter worden als raadslid, beter 
leren debatteren, betere contacten 
leggen, meer mensen spreken en 
ook dossierkennis op doen. Ik ben 
geen raadslid voor Volt in Delft ge-
worden voor een politieke carrière. 
Want oude politiek kan mijn rug op.”
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